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Svar på fråga 2023/24:923 av Anders W Jonsson  (C) 
Avgift på biståndsorganisationers insamlade kläder  

Anders W Jonsson har frågat statsrådet Johan Forssell om 
regeringen har för avsikt att precisera lagtexten så att det inte 
råder någon tvekan om att kommuner, om de så önskar, kan avstå 
från att ta ut avgifter på det som biståndsorganisationer lämnar till 
återvinning. Arbetet inom regeringen är så fördelat att det är jag 
som ska svara på frågan. 
 
Låt mig inleda med att säga att vi delar målsättningen om en 

välfungerande marknad för en cirkulär hantering av textilavfall och 

reglering som bidrar till att minska textilavfallet. Att öka livslängden 

på redan producerade produkter och att använda textilavfall som 

en viktig resurs ger positiva konsekvenser för miljö och klimat, 

både globalt och nationellt.  

Som frågeställaren skriver är det idag kommunerna som ansvarar 

för behandlingen av textilavfall. Enligt miljöbalken får kommunen 

meddela föreskrifter om att avgift ska tas ut för avfallshantering 

och avfallsförebyggande åtgärder. Avgiften får tas ut på ett sådant 

sätt att återanvändning, återvinning eller annan miljöanpassad 
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avfallshantering främjas. Hur kommunerna väljer att besluta om 

detta är en fråga för kommunen.  

När det gäller insamling av kläder för en ökad cirkulär hantering 

pågår för närvarande en förhandling inom EU om revidering av 

vissa delar av avfallsdirektivet, som bland annat innebär ett 

producentansvar för textilier. Detta kommer med stor sannolikhet 

att påverka hanteringen av använda textilier och textilavfall 

framöver.  

 

Stockholm den 29 maj 2024  

Romina Pourmokhtari 
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